
Zápis  ze  7.  schůze  podvýboru  zahraničního  výboru  pro  prezentaci  České  republiky
v zahraničí, která se konala dne 7. února  2008 

Přítomni: posl. V. Exner, T. Dub,  J. Ježek, M. Soušek

Omluveni: K. Kratochvíle, D. Rath
 

P o ř a d :  

1. Hlavní akce v oblasti prezentace České republiky v zahraničí v roce 2008 a hlavní úkoly
odboru MZV pro krajany, kulturu a prezentaci

2. Různé

Př. podvýboru posl. V. Exner   zahájil  schůzi podvýboru ve 13.50 hodin. Seznámil
poslance s návrhem pořadu schůze. Poslanci s návrhem souhlasili. Představil vrchního ředitele
Sekce ekonomické spolupráce a zahraniční prezentace PhDr. Milana Sedláčka a zástupkyni
ředitele odboru pro krajany, kulturu a prezentaci Sandru Miholovou a předal jim slovo.

 
1. Hlavní  akce  v     oblasti  prezentace  České  republiky  v     zahraničí  v     roce  2008  a

hlavní úkoly odboru MZV pro krajany, kulturu a prezentaci  

Řed. M. Sedláček se krátce představil a pohovořil o dvou hlavních oblastech odboru:
ekonomické diplomacii a jednotné prezentaci ČR v zahraničí. Uvedl, že v loňském roce byly
v rámci ekonomické diplomacie realizovány ekonomické projekty za 40 mil. Kč. Projekty měly
obrovský efekt a chtějí v nich pokračovat i v tomto roce. V současné době probíhá dohodovací
řízení ohledně rozpočtu, který nebyl schválen  hlavně kvůli kapitole na prezentaci a ekonomické
projekty. Hledají se rezervy na tuto oblast, jednání bude probíhat v pondělí. Řed. M. Sedláček
informoval, že se pokouší  navrhnout systém, který by jednotnou prezentaci posunul dopředu.
Chtěl by s ním v průběhu 1. pol. roku zahraniční výbor a podvýbor seznámit.

Zástupce MZV S. Miholová seznámila poslance s hlavními úkoly odboru pro krajany,
kulturu a prezentaci. Odbor má na starosti:

- Krajanskou agendu -     Krajanská agenda
- Udílení ceny Gratias Agit (pro osoby, které se výrazně

zasloužily o ČR)
- Školství a bohemistika
- Podpora nevládních organizací
- Vydávání časopisu České listy
- Organizace  Letní  jazykové  školy  pro  krajany

v Dobrušce
- Péče o hroby v zahraničí

- Kulturu a prezentaci -  Veřejná diplomacie – vnější komunikační strategie
státu  (užší  spolupráce  s Českými  centry,
CzechTourismem, CzechTradem, CzechInvestem)
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- plnění vládního usnesení 74/2005 – jednotný vizuální
styl státní správy (tvar, grafický manuál, internetové
aplikace)

- dodělání vizuálního marketingového stylu „bubliny“
- příprava výstav a akcí na r. 2009
- zapojení  moderních technologií  pro vyšší  efektivitu

(internet, DVD výstavy)
- pokračovaný rozvoj serveru  www.czech.cz, zajištění

internetových  domén,  nová  smlouva
s provozovatelem

- určení rámcových okruhů témat na rok 2009

Zástupce MZV S. Miholová dále informovala o hlavních akcích v oblasti prezentace
ČR v zahraničí v roce 2008:

-    Výročí „8“
-    Výročí Martinů 2008-10
- Výročí 650 let Karlova mostu
- Výročí založení Karlovy University
- Informační publikace ČR v kostce
- Sportovní  akce,  kupř.  MS  v hokeji  v Kanadě,

olympijské hry v Pekingu
- Účast na filmových festivalech EU
- Účast na veletrzích (knihy, ekonomické akce)
- Spuštění jednotného vizuálního stylu
- České dny na vybraných ZÚ
- Akce „Jeden svět“

Př. V. Exner se dotázal na oblast humanitární a rozvojové spolupráce a na činnost
Komise pro činnost prezentaci ČR v zahraničí. Dále se zajímal o oblast komunikací (internet,
DVD) zda se jedná  o práci  metodickou vůči  ostatním úřadům státní  správy, či  jsou sami
zadavateli  těchto projektů.   Dotázal  se na způsob prezentace  na olympiádě  v Pekingu,  na
propojení akcí ekonomického charakteru (CzechTrade,  Česká centra….) a zda mají  nějaké
doporučení na akci, které by se měli v tomto roce zúčastnit  zástupci PS. 

Posl. Soušek uvedl, že v loňském roce proběhly akce v rámci ekonomické diplomacie
ne  zcela  regulérním  způsobem.  Vyčleněné  finanční  prostředky  byly  určeny  zejména  na
posílení personální otázky. Tato částka nebyla zcela vyčerpána a hlavně úroveň projektů byla
velmi rozdílná. Zajímal se o to co se bude dělat v místech, kde se prostředky čerpaly ne úplně
správně. Dále se dotázal na letošní rozpočet. Zahraniční výbor žádal, aby oblast ekonomické
diplomacie v rozpočtu nebyla zanedbávána. Zatím tomu tak úplně není a proto se zajímal, jak
zahraniční výbor nebo podvýbor pro prezentaci mohou pomoci.

Řed. M. Sedláček odpověděl, že  koncem února bude informovat zahraniční výbor o
způsobech  využití  finančních  prostředků  a  o  projektech  v oblasti  ekonomické  diplomacie
v rozpočtu kapitoly 306 – MZV na r. 2008, jak bylo žádáno usnesením zahraničního výboru 
č. 89. Rozpočet zatím nebyl schválen, bude přepracován a řed. M. Sedláček doufá, že dojde
k navýšení prostředků na prezentaci.
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Řed.  M.  Sedláček dále  uvedl,  že  po  svém nástupu  nechal  vypracovat  metodický
pokyn, kde bude určeno, jak by se projekty měly zpracovávat po administrativní a obsahové
stránce a doufá, že kvalita projektů se pro tento rok  zvýší.

 
Př. V. Exner navrhl, aby se  problematikou projektů v oblasti ekonomické diplomacie

zabýval  zahraniční  výbor  na  své  dubnové  schůzi  nebo  podvýbor  pro  vnější  ekonomické
vztahy a požádal ředitele M. Sedláčka o doložení potřebných podkladů k projektům za rok
2007 a na rok 2008. Poslanci s tímto návrhem souhlasili.

Zástupce MZV S. Miholová k prezentaci rozvojové a humanitární pomoci uvedla, že
je to část která se dělá dobře, ale je málo prezentována navenek. Na otázku týkající se Komise
pro  prezentaci  uvedla,  že  se  Komise  sejde,  až   pokročí   práce  na  jednotném  vizuálním
systému, což bude v nejbližším období. Co se týká oblasti komunikace a internetu uvedla, že
se   odvíjí  od  zavedení  jednotného  vizuálního  systému.  K dotazu  na  propojení  kultury  a
ekonomiky uvedla,  že kultura slouží k   upozornění na ekonomické akce a turistický ruch.
Kulturní  a  ekonomické  akce  se  propojují.  Potřebné  je  projekty  porovnávat  a  podle  toho
přidělovat finanční prostředky.

Zástupce MZV  S. Miholová kladně hodnotila společnou schůzi členů podvýboru se
zástupcem   odboru MZV pro krajany, kulturu  a  prezentaci  a  řediteli  agentur  CzechTrade,
CzechInvest,  CzechTourism  a  Českých  center,  která  proběhla  v Poslanecké  sněmovně
v červnu loňského roku a doporučila,  aby se v těchto schůzkách pokračovalo.  Ke způsobu
prezentace na olympiádě v Pekingu uvedla, že bylo alokováno 400 tis. Kč zastupitelskému
úřadu v Pekingu na prezentaci, počítá se s účastí umělců, připravilo se několik sportovních
výstav a DVD s články a obrázky v překladech do 7 jazyků.

Př.  V.  Exner navrhl  usnesení  podvýboru   k urychlení  dokončení  jednotného
vizuálního stylu stání správy tohoto znění:

Podvýbor zahraničního výboru pro prezentaci ČR v zahraničí 

I. k o n s t a t u j e,   že se zbytečně protahuje realizace projektu týkajícího se vytvoření
závazné grafické podoby státních symbolů a v návaznosti na ni jednotného vizuálního
stylu státní správy, schváleného vládou usnesením č. 74 z 19. ledna 2005;

II. ž á d á   ministra zahraničních věcí a ministra vnitra o podporu urychlené realizace
tohoto projektu.

Všichni přítomní poslanci s tímto návrhem  souhlasili.  Bylo přijato usnesení č. 6 
(4-0-0).

Řed.  M. Sedláček uvedl, že se pokusí navrhnout systém, který přispěje k jednotné
prezentaci ČR a rád by s ním předstoupil před zahraniční výbor.

Posl. M. Soušek upozornil na problém, kdy  za  výstavy se státní dotací  platí firmy
více než se platí na místě pořadatelům.

Př. V.  Exner navrhl, aby problematika zajišťování výstav byla zařazena  na program
některé z dalších schůzí podvýboru.
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2. Různé

Poslanci se dohodli, že příští schůze podvýboru se uskuteční 20. března 2008 
ve 13.15 hodin  formou pracovního oběda a budou na ni přizváni ředitelé agentur CzechTrade,
CzechInvest, CzechTourism, Českých center a zástupce odboru MZV pro krajany, kulturu a
prezentaci.

Poslanci odsouhlasili zápis z minulé schůze podvýboru.

Na podnět posl. Souška bylo přijato usnesení č. 7 (4-0-0) v tomto znění:

Po vystoupení posl. Miloslava Souška

podvýbor zahraničního výboru pro prezentaci ČR v zahraničí 

n a v r h u j e    zahraničnímu výboru projednat problematiku vztahů České republiky - Libye.

Schůze skončila ve 15.00 hodin.

Zapsala: A. Slavíková

  Josef    J e ž e k, v. r.  Václav  E x n e r, v. r.
ověřovatel podvýboru                                                 předseda podvýboru
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